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60 lat kieleckiego “Ekonomika”

22 września  Zespół Szkół Ekonomicznych im. Oskara Langego w Kielcach uroczyście
obchodził Jubileusz 60-lecia istnienia szkoły. ”Lange” to jedna z największych szkół
zawodowych w województwie świętokrzyskim. Kształci przyszłych pracowników branży
hotelarskiej i turystycznej, a także ekonomistów. W ciągu 60 lat  przechodziła liczne
przeobrażenia. W 1952 roku nową placówkę oświatową tworzyły cztery odrębne szkoły,
które na przestrzeni pięciu kolejnych lat stopniowo ze sobą łączono. Szkoła od samego
początku istnienia nastawiona była na kształcenie uczniów w specjalnościach
ekonomicznych, których potrzebowała ówczesna gospodarka. Przez wszystkie te lata
następowały  liczne zmiany w kierunkach kształcenia, zawsze jednak celem było
dostosowanie wykształcenia do potrzeb rynku pracy. Dziś ta znana i ceniona i ceniona szkoła
kształci ok. 1000 uczniów. Jej działalność docenił  także Marszałek Adam Jarubas, obejmując
honorowym patronatem uroczystości związane z jubileuszem.

Rozmowa z Lucyną Gromiec, dyrektorką Zespołu Szkół Ekonomicznych im. Oskara
Langego w Kielcach

– Jaką szkołą jest „Lange”?
Lucyna Gromiec: – To model  szkoły aktywnej, w której wiedza teoretyczna jest
uzupełniana umiejętnościami  praktycznymi. Kształci w zawodach,  które cieszą się dużą
popularnością na rynku lokalnym, krajowym i zagranicznym,  takich jak  technik
ekonomista, technik hotelarstwa czy obsługi turystycznej. Zdobywanie umiejętności
praktycznych, przydatnych w przyszłej pracy stanowi zdecydowanie najważniejsze zadanie
realizowane w szkole i poza jej murami.
– Czym są firmy symulacyjne?
– To najbardziej atrakcyjna metoda aktywnej dydaktyki realizowana w krajach Unii
Europejskiej, forma kształcenia zawodowego, która według mnie najbardziej się sprawdza,
bo doskonale przygotowuje absolwentów do zawodu. Posiadamy trzy pracownie
symulacyjne: biuro podróży SELWA należące do sieci firm symulacyjnych EUROPEN, która
zrzesza ponad 4000 firm symulacyjnych z 37 państw świata, pracownię obsługi konsumenta,
gdzie organizowane są specjalistyczne kursy barmańskie, balistyczne i florystyczne i szkolną
salę rozpraw,  tzw. Sąd Szkolny. Pracownia powstała dzięki wsparciu Sądu Rejonowego z
Jędrzejowa i Sądu Okręgowego z Kielc.
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– Każda firma to oddzielny program kształcenia? 
– Tak, specyficzny dla danej specjalizacji. Jednak w wielu punktach program kształcenia jest
podobny. Obejmuje zajęcia praktyczne z zakresu zakładania firm, zarządzania marketingu,
negocjacji w biznesie itp. Uczniowie utożsamiają się z firmą, nawiązują kontakty z
podobnymi firmami krajowymi i zagranicznymi. Najbardziej zaangażowani mogą
uczestniczyć w międzynarodowych targach symulacyjnych.
-Trudno uwierzyć że w ramach zajęć szkolnych można ukończyć specjalistyczny kurs
barmański. To bardzo drogi kurs…
– Nie tylko barmański, po którym zresztą każdy uczestnik otrzymuje certyfikat uznawany w
krajach Unii Europejskiej. Szkoła od tego roku wprowadziła także kursy umożliwiające
zdobycie uprawnień baristycznych czy florystycznych oraz wprowadziła do cyklu nauczania
specjalizację ekonomiczno-prawną.
– W szkole jest także realizowany program Leonardo da Vinci?
– Tak. To kolejna innowacja. Dzięki praktykom młodzież i nauczyciele mają szansę na nowe
doświadczenia zawodowe w wybranych krajach Unii Europejskiej. Ostatnio realizowane były
trzy projekty w Wielkiej Brytanii; projekt nauczycielski i dwa uczniowskie. W pierwszym
przypadku to nauczyciele uczestniczyli w lekcjach z przedmiotów ekonomicznych i
turystyczno –hotelarskich, wizytowali 4- i 5- gwiazdkowe hotele i firmy rodzinne,
uczestniczyli w wykładach uniwersyteckich. Natomiast młodzież realizowala zajęcia z języka
zawodowego w szkole brytyjskiej, wizytowała rodzinne firmy agroturystyczne, odbywała
praktyki w wysokiej klasy hotelach brytyjskich. Uczestnicy projektów nie ponoszą żadnych
kosztów związanych z ich realizacją.
– Czego można Pani życzyć?
– Zdrowia przede wszystkim. Wtedy jest siła do pracy, łatwo przychodzą do głowy pomysły,
jak rozwijać szkołę, żebyśmy wszyscy – grono pedagogiczne i  uczniowie byli z naszej
szkoły jeszcze bardziej dumni. Przy okazji naszej rozmowy, pragnę podziękować panu
marszałkowi Adamowi Jarubasowi za wsparcie i patronat nad uroczystościami 60-lecia
naszej szkoły.
– Dziękuję za rozmowę, życzę zdrowia i dalszych zawodowych sukcesów.

                           Marzena Sobala


